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Protokół Nr 30 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Więcborku, 

odbytego w dniu 23.02.2018r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 13:00 – 14:20. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza składu Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku - Joanna Soja-Tońska 

4. Przedstawiciel Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku       - Joanna Borowicz 

5. Wiceprezes Krajeńskiego Stowarzyszenia Kulturalnego - Leszek Skaza 

6. Prezes Stowarzyszenia Inicjatyw Lokalnych   - Krzysztof Dropinski 

7. Przewodnicząca Polskiego Związku Emerytów,  

Rencistów i Inwalidów      - Zofia Najdowska 

8. Prezes Stowarzyszenia „Aktywnych Społecznie” w Więcborku- Anna Cybulska 

9. Prezes Związek Kombatantów Rzeczypospolitej  

Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych w Więcborku - Józef Białkowski 

10. Prezes Kurkowego Bractwa Strzeleckiego   - Kazimierz Wilczyński  

11. Przedstawiciel MGLKS „GROM” Więcbork oraz UKS  

„DWÓJKA” w Więcborku     - Wojciech Janicki 

 

 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji p. Beata Kopta powitała wszystkich zebranych, po 

czym przypomniała przesłany wcześniej porządek obrad posiedzenia, który obejmował: 

 

 

1. Spotkanie z działaczami organizacji i stowarzyszeń pożytku publicznego oraz Komórką 

ds. Promocji Gminy Więcbork.  

2. Plany pracy organizacji na 2018r. 

3. Sprawozdanie z działalności  Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury za 2017r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego 

nauczycieli. 

5. Sprawy różne. 

 

Do powyższego Przewodnicząca Komisji zaproponowała zmianę polegającą na 

zrealizowaniu jako pierwszego punktu czwartego tj. zaopiniowania projektu uchwały  

w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli. Pozostałe punkty przyjęły 

numerację dalszą. Zmianę porządku obrad przegłosowano: 
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Obecnych 4 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

W dalszej części przystąpiono do realizacji przyjętej tematyki. Zgodnie z powyższym głos 

zabrała  Przedstawicielka Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Joanna 

Borowicz, która przedstawiła projekt uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia 

zawodowego nauczycieli. 

 

Zgodnie z art. 70a ust. 1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. Karta Nauczyciela środki na 

doskonalenie zawodowe nauczycieli zabezpiecza się w budżecie gminy w wysokości  

1% planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. 

Organ prowadzący opracowuje, na każdy rok budżetowy, plan dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalną kwotę dofinansowania opłat, oraz 

specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane zgodnie z §6 ust. 

3 oraz §7 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia 29 marca 2002r.  

w sprawie sposobu podziału środków na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli 

pomiędzy budżety poszczególnych wojewodów, form doskonalenia zawodowego 

dofinansowywanych ze środków wyodrębnionych w budżetach organów prowadzących 

szkoły, wojewodów, ministra właściwego do spraw oświaty i wychowania oraz 

szczegółowych kryteriów i trybu przyznawania tych środków. W szczególnych przypadkach, 

kiedy pojawią się nowe nie wymienione w uchwale specjalności w uzgodnieniu z organem 

prowadzącym dofinansowanie może zostać również udzielone. 

Opinia Związków Zawodowych do projektu uchwały  - pozytywna 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Wojciech Janicki zapytał ile jest na terenie gminy Więcbork związków zawodowych. 

 

Pani Borowicz odpowiedziała, że na terenie gminy funkcjonują dwa związki tj. Związek 

Nauczycielstwa Polskiego oraz WZZ „Solidarność – Oświata”. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

 

Obecnych 4 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Następnie Przewodnicząca Komisji przechodząc do kolejnego punktu obrad wskazała, że 

spotkanie z organizacjami i stowarzyszeniami weszło do planu pracy Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu, jako jego stały i bardzo ważny element. Wyraziła zadowolenie, że 

każdorazowo organizacje odpowiadają pozytywnie na zaproszenie i licznie pojawiają się na 

spotkaniu z Komisją. Posiedzenie odbywa się po rozdziale środków Burmistrza Więcborka na 

działalność organizacji i stowarzyszeń, zatem  oddając głos Przedstawicielom organizacji  

i Stowarzyszeń działających na terenie gminy Więcbork Przewodnicząca Komisji prosiła też 

o przekazywanie uwag i sugestii, które mogą okazać się pomocne w kolejnych rozdaniach 

puli pieniędzy na ww. cel.    
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Prezes Kurkowego Bractwa Strzeleckiego zabierając głos jako pierwszy stwierdził, że miał 

uwagi, co do przydziału środków ale okazało się, iż zasadniczo to on sam popełnił błąd. 

Pominął istotną pozycję z ogłoszenia ofertowego, nie wypełnił jej i w związku z tym KBS 

uzyskało niewielką kwotę wparcia tj. 500,00 zł.  Kwota ta na pewno nie jest wystarczająca, 

gdyż na każdy z siedmiu organizowanych przez Stowarzyszenie turniejów potrzebna jest 

kwota przynajmniej 1.500,00 zł. Niemniej po uzyskaniu wyjaśnień przyznał, że wina leży po 

jego stronie. Dlatego też wnioskował, aby na przyszłość po wyznaczeniu terminu na składanie 

ofert, który jest najczęściej dosyć krótki, dać możliwość poprawienia, lub uzupełnienia 

wniosku.  

 

Przewodnicząca Komisji  ustosunkowując się do powyższego mówiła, że przewodniczyła 

Komisji oceniającej wnioski - rozdzielającej środki i do korekty zazwyczaj przekazywane są 

wnioski, które mają drobne uchybienia. W przypadku KBS Komisja miała więcej zastrzeżeń, 

stąd też po przeanalizowaniu podjęła taką nie inną decyzję. Komisja długo rozważała ten 

przypadek i ostatecznie pomimo poważnego uchybienia przyznała KBS środki  

w co prawda symbolicznej kwocie ale jednak przyznała. Przewodnicząca dodała też,  

że w pracach Komisji uczestniczy od początku bieżącej kadencji Rady i składane wnioski są 

coraz lepiej pisane. Poprawek jest naprawdę niewiele.  

 

Prezes KBS podał, że zauważył, iż w środkach przeznaczonych na profilaktykę walki  

z uzależnieniami znajduje się 20.000,00 zł na tą profilaktykę prowadzoną w ramach klubów, 

stowarzyszeń itp.  Chciał się w związku z tym dowiedzieć, jak można się o te środki ubiegać  

i jak forma realizacji działania zapobiegawczego może być w tym zakresie brana pod uwagę. 

 

   
Burmistrz Więcborka odpowiedział, że kwestia profilaktyki szczegółowo ujęta jest  

w wytycznych Państwowej Agencji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i tam należy 

szukać niezbędnych informacji. Może jedynie odnieść się do działania MGLKS „GROM” 

Więcbork, który w ubiegłym roku zorganizował imprezę pn. Bieg Wiosny. Sam bieg był 

zwieńczeniem programu, wcześniej kilkudziesięciu uczniów brało udział w spotkaniach 

prowadzonych przez osobę z uprawnieniami do przeprowadzania zajęć terapeutycznych, 

profilaktycznych. W całości przedsięwzięcia brało udział kilka szkół z terenu naszej gminy. 

Kiedyś przepisy PARPA były nieco mniej rozbudowane i wówczas wystarczyło np. w ujęcie 

w Programie samego biegu dzieci i młodzieży, jako formy promowania zdrowego trybu 

życia. Dziś takie podejście nie wystarczy i wymagane jest zaproponowanie bardziej 

rozbudowanej propozycji danego działania prewencyjnego. Wytyczne, o których mowa są 

ogólnie dostępne, więc warto się z nimi zapoznać i spróbować podjąć dostępne środki.  

 

Przewodnicząca Komisji zachęciła obecnych, by przy okazji realizacji punktu drugiego 

przyjętego porządku obrad, omawiający łączyli go z punktem trzecim tj. omówieniem 

najważniejszych punktów planu pracy na rok bieżący. 

 

Burmistrz Więcborka zauważył, że środki rozdzielane w ramach konkursu ofert z budżetu 

Gminy Więcbork nie są jedynymi, które są do dyspozycji organizacji i stowarzyszeń  

w ramach prowadzonych przez nie działań. Ma świadomość tego, iż bardzo duża część ich 

zadań realizowana jest na zasadzie wolontariatu oraz środków z innych niż środki burmistrza 

źródeł finansowania. Tym warto się chwalić i zarażać innych inicjatywą i aktywnością. Ze 

swojej strony natomiast za takie kreatywne podejście dziękuje.  
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Prezes KBS – w roku 2018 Stowarzyszenie zaplanowało siedem turniejów, na które zaprasza 

całą społeczność lokalną. Średnio na jeden turniej o mniejszym zasięgu tj. na amunicję, 

nagrody i organizacje całości, potrzebna jest kwota ok. 1.500,00 zł. Imprezy o zasięgu 

ogólnopolskim to wydatek dla KBS rzędu 2.500,00 zł – 3.000,00 zł. Uzyskana kwota 

dofinansowania z budżetu Gminy jest co prawda niewielka, bo 500,00 zł ale i za takie 

wsparcie dziękuje. Szczegóły działań: 

 

 28 kwietnia 2018r. – Strzelanie Wiosenne, 

 3 maja2018r. –  Strzelanie Młodzieżowe, 

 9 czerwca 2018r.- Turniej Intronizacyjny, 

 5 sierpnia 2018r. – Gminny Turniej Strzelecki,  

 25 sierpnia 2018r. - Turniej o Pierścień Wzgórza św. Katarzyny, 

 7 października 2018r. - Turniej Rocznicowy, 

 11 listopada 2018r.  – Turniej Niepodległościowy. 

 

Prezes KBS mówił, że liczył na to, iż po wybudowaniu obiektu strzelnicy zwiększy się 

znacząco zainteresowanie społeczności lokalnej i mieszkańcy będą liczniej odwiedzali obiekt 

w trakcie organizowanych Turniejów. Jest nieznaczny wzrost zainteresowania ale nie taki jak 

oczekiwano. Stowarzyszenie podpisało umowę z Komendantem Wojewódzkim Policji  

i Komenda Powiatowa odbywa na obiekcie ćwiczenia. Korzystają z niego również osoby 

prywatne, myśliwi, którzy chcą przestrzelić swoją broń myśliwską lub broń czarna prochową. 

Z obiektu korzysta również młodzież z klasy mundurowej Liceum Ogólnokształcącego.  

W ubiegłym roku Organizacja obchodziła Jubileusz 15 - lecia istnienia od momentu jej 

reaktywacji. W tym czasie wyremontowano świetlicę KBS i wybudowano strzelnicę. 

Stworzono możliwości rozwoju strzelectwa. 

 

Stowarzyszenie Inicjatyw Lokalnych – Stowarzyszenie wspólnie z Centrum Kształcenia 

Rolniczego w Sypniewie organizuje Targi Ogrodniczo-Rolnicze. W tym roku impreza 

odbędzie się 29 kwietnia. Wszyscy zainteresowani czynnym udziałem w imprezie niezbędne  

i szczegółowe informacje, łącznie z formularzem zgłoszenia znajdą na stronie internetowej  

/istnieje również możliwość zgłoszenia telefonicznego/. Tej imprezie towarzyszy również 

bieg dookoła Wilczych Jarów 6 tys. metrów.  Miesiącu wrześniu Stowarzyszenie wspólnie  

z Krajeńskim Parkiem Krajobrazowym organizuje „Bieg Żurawia” . Ten bieg obejmuje trasę 

długości 10 km oraz piknik rodzinny.  

 

MGLKS Więcbork – w planach Klubu kontynuacja działalności tj. starty w zawodach piłki 

nożnej sekcji „Żaków”, „Skrzatów”, „Młodzikach”, „Trampkarzach”, „Juniorów Młodszych” 

i „Seniorów”. W ramach Klubu prowadzona będzie również aktywność sekcji podnoszenia 

ciężarów, szachowej oraz brydżowej. Z większych imprez, jakie Klub chciałby zorganizować 

to przy okazji Dni Więcborka, zawody w podnoszeniu ciężarów o Puchar Burmistrza 

Więcborka i Bieg Wiosny. Podjęto inicjatywę ubiegania się o możliwość organizacji 

Mistrzostw Polski w Podnoszeniu Ciężarów do lat 15-tu ale PZPC zdecydował o powierzeniu 

organizacji tych zawodów miastu Ciechanów. 

 

UKS „DWÓJKA” – kontynuacja wyjazdów młodzieży szkolnej na basen, lodowisko, kręgle. 

W zamierzenia jest również jeden wyjazd na mecz piłki siatkowej mężczyzn, na obiekcie 

Łuczniczki w Bydgoszczy oraz przynajmniej dwukrotny wyjazd do Parku Trampolin. Klub 

włączy się także w organizacje zawodów „Pluszowy Miś” i Sportowego Dnia Dziecka dla 

uczniów Szkoły Podstawowej Nr 2 w Więcborku. 
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TKKF „WODNIK” – ognisko TKKF skupia około czterdziestu członków. W ramach 

działalności organizowane są wyjazdy na zawody ogólnopolskie i zagraniczne. Wyjazdy 

organizowane są z funduszy własnych, Klub nie korzysta z dotacji na ten cel, co najwyżej 

pozyskuje środki od sponsorów. Jeżeli chodzi o organizację imprez, to w planach jest 

zrobienie jednej ogólnopolskiej tj. „Biegu Pamięci” w miesiącu wrześniu. Impreza jest 

cykliczna współorganizowana z Gminą Więcbork. Podobnie jak w latach poprzednich i w tym 

TKKF stawia na zachowanie wysokiego poziomu organizacyjnego i utrzymanie właściwej 

rangi tej imprezy sportowej.  

 

PZERiI w Więcborku - jeżeli chodzi o dotację w ramach otwartego konkursu ofert 

organizacja pozyskała ze środków Gminy Więcbork, niemniej większość imprez Związku, 

oprócz jednej, odbywa się za odpłatnością seniorów. „Wieczór Seniora” jest ta imprezą na 

które jest niejako wstęp wolny, a środki na jego organizacje pozyskiwane są z różnych źródeł. 

W tym roku złożono wniosek o dofinansowanie ww. imprezy do Marszałka Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego i pierwszy etap formalny dokument przeszedł pozytywnie, na dzień 

dzisiejszy nie jest jeszcze znana ostateczna decyzja w sprawie. Corocznie na „Wieczorze 

Seniora” pojawia się ok. 280-290 osób, seniorzy chętnie przychodzą na spotkanie traktując to 

jako okazję do wyjścia z domu, spotkania z innymi seniorami, rozmów i dobrej zabawy. 

Druga bezpłatną imprezą, jaka jest w planach PZERiI jest „Wieczernica” z okazji 100 - lecia 

Odzyskania Niepodległości.  

 

Stowarzyszenie „Aktywnych Społecznie” – stowarzyszenie otrzymało dofinansowanie  

w ramach środków z budżetu Gminy choć tradycyjnie nie jest ono w pełni satysfakcjonujące. 

Ponadto organizacja czeka na ogłoszenie wyników konkursu z PFRON i Marszałka 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Wnioski złożone są na organizację Pikniku Przyjaźni 

oraz zajęcia w Klubie Seniora. Trudna sytuacja pojawiła się w kwestii wolontariatu 

europejskiego, a jest to efektem sytuacji Polski na arenie międzynarodowej, a chodzi 

konkretnie o mnogość aktów o podłożu rasistowskim. Sporo organizacji musiało wycofać 

wolontariuszy z Polski bojąc się o ich bezpieczeństwo. Nowi wolontariusze nie chcą 

przyjeżdżać, a wielkość grupy która jest powoduje, że tak na prawdę nie ma z czego 

wybierać. Nowi wolontariusze powinni pojawić się ok. 10 marca. W dniu Komisji odbędzie 

się pożegnanie tych wolontariuszek, które pracowały  w jednostkach gminnych przez ubiegły 

rok i będzie to niewątpliwie duża strata, gdyż wolontariat europejski to są też duże pieniądze. 

Środki te inwestowane były we wszystkie imprezy, w które Stowarzyszenie się angażuje tj. 

np. sesje zdjęciowe /przykład „Wieczór Seniora”/, różne gadżety, zabezpieczenie bufetu  

/przykład Bal Karnawałowy Klub Seniora i ŚDS/. Istnieje zatem obawa, że pomimo wygrania 

Projektu pieniądze pozyskiwane w ramach wolontariatu mogą do Stowarzyszenia nie trafić  

/brak wolontariuszy będzie skutkował koniecznością zwrotu środków/. Prezes Stowarzyszenia 

nie zgodziła się z głosem, że nie zawsze wiadomo, co organizacje robią i na co wydają 

dotacje, zwłaszcza te organizacje, które nie mają swojej strony internetowej, czy fanpage na 

facebook. Zdaniem Prezes dobrze byłoby zmobilizować te organizacje do przekazywania ww. 

informacji na stronie internetowej Gminy Więcbork. Teraz jest tak, że pomimo wydatkowania 

środków i przekazanego przez nie sprawozdania, o niektórych organizacjach niewiele 

słychać. Może warto było w takim przypadku obok obszernego sprawozdania umieścić 

notatkę o realizacji danego Projektu.  

 

  

Związek Kombatantów Rzeczypospolitej Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych – 

liczebność organizacji niestety systematycznie się zmniejsza i z kilkuset członków swego 

czasu obecnie jest ich poniżej siedemdziesięciu osób. Większość z nich jest nie w pełni 
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sprawnych, zatem trudno zebrać wszystkich np. przy organizacji zebrania sprawozdawczo-

wyborczego. Praca związku skupia się głównie na uczestnictwie obchodów Świąt 

Narodowych organizowanych przez Gminę Więcbork. Kilka lat temu było Związek stać na 

organizację wycieczek ale z uwagi na stan zdrowotny członków obecnie nie jest to możliwe. 

Spotkania ograniczają się do obchodów Dnia Weterana przypadającego na dzień 1 września  

/w ubiegłym roku 2017 spotkanie to odbyło się w Sypniewie/ oraz świątecznego spotkania 

opłatkowego. W roku 2018 zaplanowano wiosenne spotkanie członków Związku  

w Sypniewie.  

 

Sekcja szachowa MGLKS „GROM” Więcbork -  spotkania z zainteresowaną młodzieżą 

odbywają się w piątki w godz. 16:00 – 18:00 w Miejsko-Gminnym Domu Kultury,  

w Więcborku. Zajęcia odbywają się również w Szkole Podstawowej w Jastrzębcu. Dyrektor 

Placówki przydzieliła jedną godzinę na zajęcia szachowe w czwartki od godz. 14:00 – 15:00.  

 

Krajeńskie Stowarzyszenie Kulturalne – Stowarzyszenie w roku bieżącym nie 

występowało o żadne środki. Działalność póki co jest zawieszona. Poszczególni członkowie 

realizują swoje zadania na niwie kulturalnej indywidualnie na terenie powiatu sępoleńskiego.  

 

Pomorsko-Kujawski Związek Pszczelarzy w Bydgoszczy, Koło Pszczelarzy  

w Więcborku – w tym roku Związek nie występował o żadne środki zewnętrzne ale zamierza 

kontynuować zapoczątkowaną w ubiegłym roku działalność edukacyjną dzieci, młodzieży  

i osób dorosłych w kwestii znaczenia pszczół w środowisku naturalnym. W dniu 20 grudnia 

2017r. an forum ONZ w Nowym Jorku podjęto decyzję o ustanowieniu Święta Pszczoły. 

Dzień ten wyznaczono na 20 maja i w związku z tym faktem Związek zamierza wystąpić do 

wszystkich szkół podstawowych z terenu gminy Więcbork zapraszając uczniów do 

odwiedzenia pasiek. Będzie to taki Dzień Otwarty w Pasiece dla dzieci i młodzieży ze szkół. 

Ponadto Związek będzie brał udział jako wystawca na wszystkich organizowanych na terenie 

gminy jarmarkach prezentując swój dorobek i wyroby.     

 

Pan Józef Białkowski reprezentujący również sekcję szachową MGLKS Więcbork 

zgłosił, że sekcja ma pewne problemy jeżeli chodzi o starty. Działa ona w nieco innych 

terminach niż pozostałe. Rozgrywki ligowe rozpoczynają się w połowie listopada i trwają 

zazwyczaj do połowy marca /w tym roku do 25 marca/. Jest to czas kiedy pozyskanie 

funduszy stanowi problem. O ile w końcówce roku korzystają ze środków przyznanych na 

dany rok, o tyle na początku kolejnego środków tych jeszcze nie ma. Co roku problem 

powraca ale uważa, że raczej winna być to kwestia do załatwienia.  

 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do powyższego  stwierdził, że to o czym mówi 

przedmówca stanowi wewnętrzną sprawę klubu, w tym przypadku Klubu „GROM”.  Szachy 

to jedna z sekcji „GROM” i załatwianie spraw finansowych w obojętnie jakiej formie  

tj. ustnej, pisemnej itd. stanowi kwestię wewnętrzną, w która on nie może wnikać. Jeżeli 

chodzi o Gminę, czy konkretnie Komisję opiniującą wnioski ofertowe, konkurs na pozyskanie 

środków dla organizacji i stowarzyszeń ogłaszany jest szybko. W tym roku już w miesiącu 

lutym ogłoszone zostało zarządzenie ogłaszające rozstrzygnięcie i listę przyznanych kwot 

poszczególnym wnioskującym. Konkursu nie można zorganizować w grudniu, gdyż budżet 

Gminy uchwalany jest pod koniec tegoż miesiąca. Konkurs ogłaszany jest w styczniu i już 

bardziej przyspieszyć się go nie da. Tak jak powiedział wcześniej, większość organizacji  

i stowarzyszeń nie funkcjonuje jedynie w oparciu o środki z dotacji Gminy ale dysponują tez 

jakąś częścią środków własnych. Zatem nawet jeżeli  ze środków z konkursu, jakaś ich część 
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ma być przeznaczona na sekcje szachową, to w miesiącu styczniu trzeba je po prostu 

wyłożyć. 

 

Pan Janicki Reprezentujący „GROM” Więcbork przekonywał, że nie tylko sekcja 

szachowa ma problem z finansowaniem na początku roku. Dotyczy to również piłkarzy 

przygotowujących się do sezonu, sekcji podnoszenia ciężarów. Przyznał, że ten okres jest 

rzeczywiście trudny ale ze swej strony zapewnił, że  na najbliższy spotkaniu Zarządu Klubu 

przyjrzy się bliżej sprawie. Klub dysponuje pewną pulą środków własnych, które mają 

zabezpieczyć w minimalnym stopniu jego potrzeby do czasu uruchomienia większych 

pieniężnych. 

 

Pan Józef Białkowski mówił, iż rozumie sytuację i wie, że np. w okresie letnim po 

zakończeniu szachowych rozgrywek ligowych nie ma problemów na z organizacją w okresie 

letnim  Turnieju szachowego dla dzieci i młodzieży. Trudny jest ten początek roku. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka występujący w imieniu komórki ds. promocji Gminy 

Więcbork mówił, że cieszy się ze wzrostu świadomości i faktu, że organizacje  

i stowarzyszenia aplikują o środki dostępne nie tylko w Gminie Więcbork ale też o te  

u Starosty Powiatu, Marszałka Województwa, czy środki ministerialne. Tych możliwości jest 

sporo. Swego czasu na spotkaniu Komisji padło, że organizacje działają na zasadzie 

„żebractwa” i przyznaje, że tak poniekąd jest. Stowarzyszenia muszą sięgać po środki  

z różnych źródeł i starać się je pozyskiwać, aby ta działalność jakoś funkcjonowała.  Za 

pozytywny przejaw uznał aktywność „GROM” w pozyskiwaniu środków zewnętrznych. Klub 

zwrócił się i do Ministra Sportu, do Marszałka i Starosty. Podobną aktywnością wykazało się 

też Stowarzyszenie Inicjatyw Lokalnych. Przy projektowaniu budżetu był niemały „ból 

głowy” w pozycji ile dołożyć i jakie środki dołożyć do puli  tych na działalność 

Stowarzyszeń, bo ciągle jest ich za mało. Co roku czynione są starania, aby kwota ta była 

wyższa, w roku 2017 pula jest wyższa o 15.000,00 zł. Wyraził nadzieję, że na rok kolejny uda 

się wygospodarować również wzrost tej puli środków. Jeżeli zaś chodzi o Komórkę Promocji, 

która reprezentuje zapewnił, że jest ona otwarta na współpracę  i wszelkie kontakty ze 

stowarzyszeniami. Komórka chce pomagać i aktywnie współuczestniczyć w planowanych 

przez nie przedsięwzięciach. Za zadawalający uznał fakt zaktywizowania Związku 

Pszczelarzy, którzy wreszcie w roku 2017 byli widoczni. Jeżeli są jakiekolwiek sugestie co do 

działalności Komórki, to jest ona na nie otwarta.  

 

Burmistrz Więcborka za cenną przyjął wcześniejszą uwagę p. Anny Cybulskiej dotyczącą 

informacji danego stowarzyszenia, czy organizacji na temat wykorzystania środków 

pochodzących z dotacji gminnej. Co prawda każda organizacja/stowarzyszenie musi złożyć 

do Gminy stosowne sprawozdanie ze sposobu wykorzystania środków ale chodzi tu bardziej  

o taką informację ogólnodostępną, która mogłaby zostać zamieszczona na stronie 

internetowej Gminy Więcbork i przekazywała na bieżąco, co organizacja robiła, 

organizowała, i czym się zajmowała. Byłby to przekaz dla mieszkańców gminy Więcbork ale 

też i osób z zewnątrz zainteresowanych tą tematyką. 

 

Pani Anna Cybulska reprezentująca Stowarzyszenie „Aktywnych Społecznie” 

powiedziała, że jej uwaga, była ad vocem stwierdzenia dotyczącego wykorzystania środków 

alkoholowych tj. pochodzących z wydawania koncesji na sprzedaż alkoholu. Więc 

stwierdziła, że ona z kolei nie wie co robi KBS, bo nigdy nie zetknęła się z przekazem 

relacjonującym Turniej Strzelecki, a z tego co słyszy organizowanych jest ich sporo. 

Uważała, że niekoniecznie trzeba mieć stronę na facebooku, czy swoją własną stronę 
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internetową, bo funkcję komunikatora, czy miejsca do omówienia dokonań lub 

zrealizowanych przedsięwzięć z powodzeniem może spełnić strona internetowa Gminy 

Więcbork, która jest bardzo czytelna i  można na niej łatwo znaleźć różnorodne informacje. 

Osobiście nie wyobraża sobie też, żeby otrzymać środki i nie promować i tego, kto dał te 

środki i swojej działalności. 

 

Burmistrz Więcborka w związku z powyższym zadeklarował, że przy okazji podpisywania 

umów ze stowarzyszeniami zawarta zostanie krótka notka o konieczności pisemnego 

informowania Gminy Więcbork o tym, kiedy i co będzie realizowane, by można było 

zmieścić to na stronie internetowej Gminy Więcbork w formie zaproszenia, bądź informacji. 

Natomiast po realizacji przekazanie krótkiego sprawozdania ze zdjęciami. 

 

Przewodnicząca PZERiI zauważyła, że kiedyś, kiedy było zorganizowane spotkanie na 

temat współpracy Samorządu z organizacjami i stowarzyszeniami pojawiło się na nim trzech 

przedstawicieli organizacji i stowarzyszeń. Uważała, że właśnie na takich spotkaniach winny 

pojawić się wszystkie organizacje i przedstawiać swoje dokonania, zamierzenia i plany oraz 

oczekiwania. Działalność w stowarzyszeniach i organizacjach to swego rodzaju pasja,  

i należy pokazywać, jakie są efekty tej aktywności społecznej.    

 

Przewodnicząca Komisji przypomniała, że rzeczywiście corocznie Burmistrz kieruje do 

organizacji i stowarzyszeń zaproszenie na wspólne spotkanie ale odzew jest niewielki  

i przychodzi na nie niewielka grupa osób. Na spotkaniach przedstawiany jest kalendarium 

imprez i do każdego winno to dotrzeć. Komórka Promocji zbiera od organizacji  

i stowarzyszeń informacje, aby ułożyć wspólne kalendarium  i skoordynować działania w taki 

sposób, aby imprezy się nie nakładały. Wszystkie zaproszenia, jakie przekazywane są do 

Komórki Promocji zamieszczane są na stronie internetowej, co ułatwia dotarcie do większej 

liczy osób, zatem korzystanie z tej formy promowania imprez jest bardzo efektywne  

i osobiście zachęca do korzystania z niej. Przewodnicząca mówiła również, że pula środków 

do rozdziału na działania stowarzyszeń, co prawda wzrosła ale starało się o nie bardzo dużo 

organizacji o stowarzyszeń, choć nie wszystkie. Gdyby wystąpiły wszystkie trzeba byłoby 

naprawdę ciąć nie wszyscy otrzymaliby tyle środków na ile składali oferty. Wnioski ofertowe 

składają tez organizacje nie zamieszkujące na terenie gminy Więcbork, które chciałby 

zrealizować przedsięwzięcie dla mieszkańców naszej gminy. 

 

Przewodniczący KBS mówił, że osobom młodym łatwiej poruszać się w  świecie mediów 

społecznościowych niż osobom z jego pokolenia. Pytał też. czy Gmina korzysta  

z umieszczania informacji an bilbordzie.  

 

Nie, tablica ta jest nieczynna – odpowiedział Zastępca Burmistrza Więcborka. 

 

Przewodniczący KBS podał, że nie wszystkie organizacje przekazują swój plan działania na 

dany rok do ogólnego kalendarium imprez gminnych ale on swój tak. Jego zdaniem może 

należałoby zastanowić się nad skuteczniejszą formułą przekazu informacji o planowanych 

przez organizacje działaniach, żeby mieszkańcy faktycznie wiedzieli co się ma na terenie 

gminy i w mieście dziać i co się dzieje. 

 

Gmina Więcbork brała pod uwagę zakup tablicy – bilbordu ale kwestią do rozważenia jest 

jej ewentualne umiejscowienie – mówił Zastępca Burmistrza Więcborka. 
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Przewodnicząca Komisji przy okazji poruszanej tematyki podziękowała Dyrektor MGOK, 

która w sposób bezpośredni informuje o wydarzeniach planowanych w MKOK. Są to  

i informacje sms i e - maile do szkół. Dzięki temu frekwencja i zainteresowanie ofertą MGOK 

z roku na rok wzrasta, co na pewno jest właściwą i pożądaną tendencją.  

 

Pani Anna Cybulska reprezentująca Stowarzyszenie „Aktywnych Społecznie” 

zaproponowała Prezesowi KBS, aby poprosił któregoś z uczniów klasy mundurowej  

o założenie profilu Stowarzyszenia na facebooku. Dla młodej osoby nie powinno stanowić to 

najmniejszego problemu. 

 

Prezes KBS przyjął propozycję poczytując ją jako ciekawe rozwiązanie. Niemniej 

powiedział, ze właściwie to Stowarzyszenie ma swoją stronę ale nie ma kto jest tak na prawdę 

prowadzić. 

 

Przewodnicząca Komisji kończąc dyskusję w temacie podziękowała za obecność 

przedstawicielom organizacji i stowarzyszeń. Zapewniła, że wszystkie sugestie i uwagi 

zostały odnotowane i zostaną dogłębnie przeanalizowane.  

 

Jako kolejna głos zabrała Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku  

p. Joanna Soja-Tońska przedstawiając sprawozdanie z działalności  Jednostki Kultury za 

2017r. 

 

Informacja stanowi Załącznik do Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/. 

  

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję składając podziękowania dla Dyrektor MGOK 

za zorganizowanie Koncertu Noworocznego. Czyni to w imieniu swoim ale również 

mieszkańców Więcborka zachwyconych piękną imprezą. Równie udaną inicjatywą MGOK 

był koncert Olgi Szomańskiej niezwykle pozytywnie odebrany przez więcborską publiczność. 

Dzięki takim przedsięwzięciom Ośrodek Kultury poszerza grono sympatyków, co przekłada 

się niewątpliwie na zainteresowanie kolejnymi propozycjami kulturalnymi MGOK. Udaną 

inicjatywą jest również ściągniecie w roku ubiegłym i bieżącym Kina Objazdowego, który 

proponuje ciekawe projekcje filmowe. 

 

Radny Wojciech Janicki z kolei podziękował Dyrektor za współorganizację w roku 

poprzednim jubileuszu 60-lecia Klubu Sportowego „GROM” Więcbork. Jego zdaniem, taka 

komunikacja, przepływ informacji i sposób załatwiania spraw winien funkcjonować we 

wszystkich jednostkach.  Słowa podziękowania w tej materii należą się również Urzędowi 

Miejskiemu w Więcborku. 

 

 

Przedstawiciel Pomorsko-Kujawskiego Związku Pszczelarzy mówił, że już w ubiegłym 

roku wspólnie sobie z Dyrektor podziękowali za wspólne przedsięwzięcie ale dziś oficjalnie 

przy wszystkich, chciałby raz jeszcze złożyć podziękowania. Efekty wspólnej akcji przerosły 

ich oczekiwania. Na pewno nie udało by się to bez pomocy Dyrektor MGOK i wsparcia 

Burmistrza Więcborka. 

 

Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że Dyrektor w sprawozdaniu wskazała, że 50% 

budżetu Jednostki stanowią płace. Należy jednak pamiętać, że MKOK i jego działania,  
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to też i ludzie, którzy go tworzą i bez których nie byłoby tych wszystkich przedsięwzięć. 

Imprezy i propozycje to nie tylko sprzęt ale przede wszystkim ludzie którzy stoją za ich 

przygotowaniem i wykonaniem. Stąd też trudno dyskutować, że struktura budżetu Jednostki 

wygląda tak nie inaczej. 

 

Dyrektor MGOK powiedziała, że tą analizę przeprowadziła w zasadzie dla siebie, żeby 

wiedzieć jak to praktycznie wygląda. Oczywiście chciałoby się, aby drugie tyle środków 

można było przeznaczyć na działalność kulturalną, bo wówczas można byłoby zrobić jeszcze 

więcej. Słusznie zauważyła p. Przewodnicząca, że imprezy, to ludzie, którzy za nimi stoją, 

ona powiedziałaby, że czasami to nawet „zwłaszcza ludzie”, ponieważ gros inicjatyw jest 

takich, gdzie wydawane są niewielkie środki, a wychodzi z tego cos atrakcyjnego, dlatego że 

są pomysły i baza materiałów, która jest w Domu Kultury i można z niej korzystać. Gdyby 

nie było tych ludzi nie byłoby nic. Ludzie muszą być, żeby oferta MKOK była na takim 

poziomie jakim jest.    

 

Pan Białkowski stwierdził, że sekcja szachowa działająca przy MGOK, funkcjonuje dzięki 

Dyrektor MGOK, więc za wszystko co czyni w tym zakresie serdecznie jej dziękował. 

 

Burmistrz Więcborka podsumowując punkt przyznał, że osobiście bardzo cieszy się, iż 

działalność Domu Kultury wygląda tak jak wygląda. Pamięta, kiedy na początku tej kadencji 

wspólnie z Dyrektor spotkał się i rozmawiał o kierunku działań jaki MGOK winien obrać. 

Jednym z wątków rozmowy była też kwestia frekwencji na różnego rodzaju uroczystościach, 

czy programach artystycznych organizowanych przez Dom Kultury. Wtedy mówiono, że 

jeżeli nawet na początku tej frekwencji nie będzie, trzeba robić swoje  trzeba robić dalej na 

dobrym poziomie, bo był przekonany że zarówno mieszkańcy gminy i przyjeżdżający turyści 

przekonają się co do gwarancji jakości propozycji serwowanych przez MGOK. Ta kilkuletnia 

praca na określonym poziomie, rzeczywiście przynosi zamierzony efekt. Dziękował Dyrektor 

za dotychczasową współpracę, wyrażając przekonanie, że będzie to ewaluowało w jeszcze 

lepszym kierunku, czego należy życzyć sobie dla dobra mieszkańców gminy Więcbork. 

 

Na tym spotkanie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

 

Przewodnicząca  Komisji  

Oświaty, Kultury i Sportu 

 

/-/ Beata Kopta 


